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Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół nr LXXVIII/23 

LXXVIII Sesja w dniu 26 kwietnia 2023 r.  

Obrady rozpoczęto 26 kwietnia 2023 r. o godz. 14:30, a zakończono 

o godz. 17:45 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu). 

 

1. Otwarcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik otworzył LXXVIII sesję Rady Gminy 

Świerklaniec, po czym przywitał zebranych Radnych i gości.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sesja została zwołana na 

podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. W dalszej części odczytał informację 

związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą udziału w sesji Rady Gminy 

Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zaproponował, aby ze względu na 

wnioski mieszkańców o zabranie głosu, punkt  porządku obrad „Informacje i komunikaty 

w sprawach bieżących” przenieść z punktu 22 do punkt 3 porządku obrad.    

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Przeniesienia punktu nr 22. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących do punktu nr 3.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

Po wprowadzonych zmianach porządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 586 w sprawie zbycia nieruchomości.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 587 w sprawie zbycia nieruchomości. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 588 w sprawie wyrażenia woli współdziałania z innymi 

gminami i zawarcia przez Gminę Świerklaniec porozumienia międzygminnego 

dotyczącego zasad współpracy w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Śląskiego 

2021 – 2027, Priorytet FESL.10 Fundusze Europejskie na transformację, Działanie 

FESL.10.06 Rozwój energetyki rozproszonej opartej o odnawialne źródło energii. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 589 w sprawie przyjęcia zasad i trybu postępowania 

przy i udzielaniu osobom fizycznym dotacji celowej na realizację projektu grantowego  

pn. „Rozwój energetyki rozproszonej opartej o odnawialne źródła energii na terenie 

Gminy Świerklaniec”. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 590 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Tarnogórskiemu na dofinansowanie zadania związanego z prowadzeniem 

w 2023 roku punktu konsultacyjno-doradczego dla osób bezrobotnych z terenu Gminy 

Świerklaniec.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 591 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 592 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023 – 2038.  

11.  Rozpatrzenie projektu uchwały nr 593 w sprawie ustanowienia programu osłonowego 

w ramach rządowego programy „Korpus wsparcia seniorów” na rok 2023. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 594 w sprawie uchwalenia Programu współpracy 

Gminy Świerklaniec z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3. Ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023. 

13. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w 2022 r. 
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14. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

i Ochrona Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2022  

15. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji w 2022 roku: 

a. Programu współpracy Gminy Świerklaniec z organizacjami pozarządowymi.  

b. Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Gminnego Programu Przeciwdziałanie Narkomanii. 

16. Informacja Wójta Gminy o gospodarce nieruchomościami gminy w 2022 r. 

17. Omówienie postępów prac nad realizacją opracowań planów zagospodarowania 

przestrzennego. 

18. Informacja o przygotowaniu do sezonu letniego nad Zlewem Nakło – Chechło oraz 

w Parku w Świerklańcu. 

19. Informacja o stanie inwestycji związanej z budową kanalizacji na terenie Gminy 

Świerklaniec. 

20.  Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 30.03.2023 r. 

21. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw.  

22. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami.  

23. Zakończenie.  

 

3. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że zgodnie ze statutem 

Gminy Świerklaniec, Przewodniczący Rady może udzielić głosu osobom spośród publiczności po 

uprzednim uzyskaniu zgody Rady Gminy. W dalszej części odczytał wnioski osób, które wyraziły 

chęć zabrania głosu w dyskusji (wnioski stanowią załączniki nr 2,3,4,5 oraz 6  do protokołu).  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

udzielenia głosu osobie spośród publiczności.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

udzielenia głosu osobie spośród publiczności.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

udzielenia głosu osobie spośród publiczności.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Osoba spośród publiczności szczegółowo przedstawiła problem związany z wystąpieniem 

plagi much w Nakle Śląskim. Następnie przedstawiła wszystkie uciążliwości z tym związane 

oraz kroki poczynione przez mieszkańców w celu rozwiązania problemu i potencjalne 

przyczyny jego wystąpienia.  

• Osoba spośród publiczności zwróciła uwagę na problem plagi much. W dalszej części 

poinformowała, że pomimo użycia moskitier much dostają się do wnętrza budynku. 

Dodała, że w okolicy zauważono wzrost przypadków chorób układu pokarmowego. 

Nadmieniła, że w ubiegłym roku wystosowano do Urzędu Gminy w sprawie działalności 

firmy SOPOT w związku uciążliwościami zapachowymi.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że w dniu 24.04.2023 r., do Urzędu Gminy, 

pismo, w którym mieszkańcy wyartykułowali wszystkie występujące problemy w zakresie 
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uciążliwości wynikających z wystąpienia plagi much, nieczystości wywożonych na pobliskie 

pola oraz działalności firmy SOPOT. W dalszej części szczegółowo przedstawił kroki podjęte 

przez Urząd Gminy, które mają doprowadzić do wskazania przyczyny powstania 

omawianego problemu. Działania te umożliwią wybór dalszych działań, które należy podjąć 

w celu eliminacji występujących uciążliwości. Dodała, że działania podjęte przez Urząd 

Gminy obejmują między innymi zbadanie stanu prawnego, rozmowy z rolnikiem oraz 

korespondencję z Wojewódzki Inspektoratem Ochrony Środowiska. Nadmienił, że 

rozważana jest możliwość użycia stosownego oprysku. Dodał, że rozważane jest podjęcie 

działań również w zakresie potoku spod Nakła, który może być powodem wylęgu much. 

Zaznaczył, że budowa kanalizacji sanitarnej we wszystkich sołectwach Gminy Świerklaniec, 

może w znaczny sposób poprawić stan wody w omawianym potoku. Ponadto, w ciągu 

ostatnich 5 lat udało się wyeliminować problem wywożenia nieczystości płynnych na pola.   

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, szczegółowo przedstawiła działania podjęte 

przez Gminę Świerklaniec w zakresie pyłów, odcieków oraz odoru pochodzącego z firmy 

SOPOT. Nadmieniła, że w omawianym przedsiębiorstwie odbyły się dwie kontrole 

Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska, w wyniku, których stwierdzono, że 

materiał, który jest magazynowany na terenie przedsiębiorstwa nie jest odpadem i został 

zaklasyfikowany, jako biomasa. Dodała, że zgłaszano również problem w zakresie 

omawianego przedsiębiorstwa do Wód Polskich w zakresie zanieczyszczeń wód 

gruntowych lub powierzchniowych. W dalszej części poinformowała, że w zakresie 

odcieków wydobywających się z przedsiębiorstwa na drogę gminną, Urząd Miasta 

Radzionków prowadzi postępowanie.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że w odpowiedzi na złożone pismo zostaną 

szczegółowo przedstawione działania Urzędu Gminy w zakresie zgłaszanych problemów. 

Ponadto, zostaną załączone kopie prowadzonych korespondencji. W dalszej części wyraził 

swoje zrozumienie zarówno dla mieszkańców, jak i rolnika prowadzącego działalność. 

Nadmienił, że rolnik wyraził chęć prowadzenia działań zmierzających do zniwelowania, 

bądź usunięcia występujących uciążliwości.  

• Osoba spośród publiczności poinformowała, że pryzma może występować na danym 

terenie przez okres 6 miesięcy raz na 3 lata. Nadmieniła, że w omawianym terenie 

występuje jedna duża pryzma i dwie małe. Dodała, że ważnym aspektem jest również 

ukształtowanie terenu, ponieważ zgodnie z przepisami prawa pryzmy można składować ma 

terenie, gdzie pochyłość nie przekracza 3 %.  

• Osoba spośród publiczności zwróciła się z zapytaniem, czy przekazywane informacje 

opierają się wyłącznie na deklaracjach, czy istnieją dokumenty na ich potwierdzenie. 

W dalszej części został poruszony temat EkoSchematu nr 6 Unii Europejskiej. Dodała, że 

w zakresie nieruchomości zlokalizowanej przy ul. Lasowickiej, około 10 lat temu została 

złożona deklaracja, że zostanie wybudowana kanalizacja sanitarna i do tej pory nie została 

ona zrealizowana. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że rolnik, który chce otrzymać dofinansowanie 

z Unii Europejskiej powinien swoje gospodarstwo prowadzić zgodnie z przepisami, jednak 

kontrola stosowania przepisów będzie mogła być zrealizowana przez właściwe instytucje. 

Zadeklarował, że Gmina niezwłocznie podejmie temat zakupu specjalistycznych 

preparatów, które zostaną użyte na omawianym obszarze. Nadmienił, że nie jest osobą, 

która składała deklarację w zakresie budowy kanalizacji sanitarnej w ciągu ul. Lasowickiej 
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w Nowym Chechle, a budowa kanalizacji jest realizowana w zakresie wyznaczonej 

aglomeracji.  

• radny Tomasz Kania poinformował, że w zakresie przedsiębiorstwa SOPOT, dwukrotnie 

wzywał Policję, w związku z prawdopodobnymi nieprawidłowościami. Ponadto, 

poinformował, że wykonywał dokumentacje fotograficzną, którą przekazywał do Urzędu 

Gminy. Zadeklarował, że na bieżąco monitoruje temat i podejmowane działania. W dalszej 

części zadeklarował, że dołoży wszelkich starań, aby rozwiązać problem mieszkańców 

wynikający z wystąpienia plagi much.  

• radny Kazimierz Flakus poinformował, że problem zwiększonej ilości much w omawianym 

rejonie występował już kilka lat temu. W dalszej części wyraził swoją wątpliwość, czy 

powodem plagi much w bieżącym roku, jest rolnik, którym składuje w pryzmach obornik. 

W dalszej części odniósł się do tematu odcieków powstających w przedsiębiorstwie SOPOT. 

Następnie przedstawił szczegółowe informacje na temat nawożenia gleby i bytowania 

much. W dalszej kolejności zadeklarował, że przeprowadzi rozmowy z rolnikiem, aby usnął 

utworzone pryzmy. Następnie przedstawił sposób prowadzenia hodowli kur oraz wymogi 

sanitarnych z tym związanych.  

• radny Łukasz Lesik wyraził swoje zadowolenie, że gmina podjęła działania zmierzające do 

udzielenia pomocy mieszkańcom. W dalszej części wyraził swoją opinię, że problem plagi 

much może wynikać z prowadzenia kurnika, z pryzmowania obornika, działalności 

przedsiębiorstwa SOPOT lub zanieczyszczonego potoku spod Nakła. W dalszej części 

poinformował o interpelacji w zakresie stanu wody potoku spod Nakła. W dalszej części 

poinformował, ze w momencie, gdy Pan Marek Cyl obejmował funkcję Wójta Gminy, 

Gmina Świerklaniec była skanalizowana w 50 %. Natomiast ze względu na szybki rozwój 

gminy, zależność procentowa uległa zmianie.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że Wójt Gminy 

w swojej wypowiedzi, poinformował, że poprzednicy nie wykonali działań zmierzających do 

skanalizowania Nakła Śląskiego.  

 

 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 586 w sprawie zbycia nieruchomości.  

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 586 

w sprawie zbycia nieruchomości.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości zlokalizowanej przy ul. Szkolnej w Orzechu. Nadmieniła, że działka została 

przeznaczona pod użytek rolny i został pomniejszona o część drogową.  
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Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 586 w sprawie zbycia nieruchomości.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Michał Nolewajka 

 

Uchwała Nr LXXVIII/561/23 w sprawie zbycia nieruchomości, stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 587 w sprawie zbycia nieruchomości.  

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 587 

w sprawie zbycia nieruchomości. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że omawiana nieruchomość 

sąsiaduje z nieruchomością przeznaczoną do zbycia w projekcie uchwały nr 586. 

Nadmieniła, że nieruchomość została pomniejszona o powierzchnię przeznaczoną pod 

drogę. Dodała, że szacunkowa wartość nieruchomości to 130.000,00 zł. Nadmieniła, że 

omawiana nieruchomość została zaklasyfikowana jako rola klasy 4.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 587 w sprawie zbycia nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
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Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Michał Nolewajka 

 

Uchwała Nr LXXVIII/562/23 w sprawie zbycia nieruchomości, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 588 w sprawie wyrażenia woli 

współdziałania z innymi gminami i zawarcia przez Gminę Świerklaniec 

porozumienia międzygminnego dotyczącego zasad współpracy w ramach 

Programu Fundusze Europejskie dla Śląskiego 2021 – 2027, Priorytet FESL.10 

Fundusze Europejskie na transformację, Działanie FESL.10.06 Rozwój 

energetyki rozproszonej opartej o odnawialne źródło energii.  

 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zaproponował, aby projekty uchwał nr 588 

oraz nr 589 zostały omówione równocześnie, ponieważ są powiązane ze sobą.  

Ze względu na brak odrębnych głosów, przystąpiono do realizacji dalszej części obrad.  

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 588 

w sprawie wyrażenia woli współdziałania z innymi gminami i zawarcia przez Gminę Świerklaniec 

porozumienia międzygminnego dotyczącego zasad współpracy w ramach Programu Fundusze 

Europejskie dla Śląskiego 2021 – 2027, Priorytet FESL.10 Fundusze Europejskie na transformację, 

Działanie FESL.10.06 Rozwój energetyki rozproszonej opartej o odnawialne źródło energii. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że projekt uchwały nr 588 

dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Świerklaniec, 

a Gminami Tarnowskie Góry i Bobrowniki w celu wspólnego złożenia wniosku o pozyskanie 

środków w omawianym programie. Natomiast projekt uchwały nr 589 określa regulamin 

realizacji programu dotyczącego odnawialnych źródeł energii. W dalszej części wprowadziła 

autopoprawkę do projektu uchwały 589 w sprawie przyjęcia zasad i trybu postępowania 

przy udzielaniu osobom fizycznym dotacji celowej na realizację projektu grantowego 

pn. „Rozwój energetyki rozproszonej opartej o odnawialne źródła energii w Gminie 

Świerklaniec”, gdzie w słowniczku pojęć, gdzie opis grantobiorcy przyjmuje brzmienie: 

„grantobiorca- rozumie się przez to osobę fizyczną zameldowaną na pobyt stały w Gminie 

Świerklaniec”. Ponadto, w rozdziale trzecim § 9 ust. 2 przyjmuje brzmienie „grantobiorca to 

osoba posiadająca uregulowany stan prawny nieruchomości, na której zostanie 



9 
 

przeprowadzona inwestycja oraz jest zameldowana na pobyt stały w Gminie Świerklaniec”. 

W dalszej części poinformowała, że wspólna aplikacja wniosku wraz z Gminami Tarnowskie 

Góry i Bobrownik umożliwi zwiększenie możliwości pozyskania środków, które będą mogły 

zostać przekazane przez mieszkańców na budowę instalacji fotowoltaicznej, instalacji 

solarnej, montaż powietrznej pompy ciepła oraz kotłów na biomasę, jak również budowę 

magazynów energii. Nadmieniła, że środki zostaną przekazane w postaci grantu. Dodała, że 

szczegółowe zasady realizacji programu zostały określone w Regulaminie, który stanowi 

załącznik do wniosku aplikacyjnego. Zaznaczyła, że w Programie będzie można wnioskować 

o zestawy instalacji wymienionych odnawialnych źródeł energii, co będzie dodatkowo 

punktowane.   

• radny Tadeusz Ledwoń zasugerował, aby do zapisu dotyczącego uzupełniania wniosku 

w terminie 3 dni dopisać roboczych, zgodnie z sugestią przedstawioną przez Radnego 

Łukasza Lesika na posiedzeniu Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji.  W dalszej części 

zwrócił się z zapytaniem, czy spotkanie Wójta Gminy z Prezesem Lokalnego Banku, 

dotyczyło możliwości udzielenia mieszkańcom kredytu na realizację omawianego programu 

na preferencyjnych warunkach. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że spotkanie dotyczyło możliwości 

sporządzenia specjalnej oferty dla klientów Banku Spółdzielczego w przypadku uzyskania 

grantu na realizację omawianego programu. Nadmienił, że podobne rozwiązania 

zastosowano przy realizacji programu w Gminie Ożarowice.  

• radny Tadeusz Ledwoń (Ad Vocem) zwrócił się z zapytaniem, czy kredyty będą udzielane 

krótkoterminowo do momentu uzyskania grantu. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy,  poinformował, że szczegóły finansowania oraz warunki 

zostaną określone przez bank. Nadmienił, że tak jak w przypadku kredytów konsumenckich, 

będzie możliwość wcześniejszej spłaty bez dodatkowych kosztów.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, wprowadził autopoprawkę § 12 pkt 11, gdzie po 

słowie 3 dni dopisane zostanie słowo „roboczych”.  

• radny Zbigniew Jarka zwrócił się z zapytaniem, czy wnioski na zestawy urządzeń 

odnawialnych źródeł energii nie doprowadzą do wykluczenia możliwości udziału 

mieszkańców, którzy w ramach programu wyrażą chęć montażu np. samej instalacji 

fotowoltaicznej.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy (Ad Vocem) poinformował, że 

regulamin był tworzony przy współpracy Gmin Świerklaniec, Tarnowskie Góry i Bobrowniki 

i jego zapisy zostały dostosowane do wytycznych do wzięcia udziału w Konkursie Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Śląskiego, aby zwiększyć szanse na otrzymanie środków. 

W dalszej części przedstawił punktację możliwą do uzyskania w przypadku różnych 

kombinacji urządzeń odnawialnych źródeł energii. Następnie przedstawił zastosowanie 

magazynów energii.  

• radny Zbigniew Jarka (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że takie rozwiązanie może 

wykluczyć dużą ilość mieszkańców z możliwości wzięcia udziału w programie. W dalszej 

części zwrócił się z zapytaniem, jakie czynności należy podjąć, aby zmaksymalizować szanse 

na uzyskanie grantu.   

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, przedstawił szczegółowe zasady 

oceny punktowej wniosków składanych o uzyskanie grantu.  
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• radny Eugeniusz Wajs zwrócił się z zapytaniem, w jaki sposób zostaną podzielone środki 

w przypadku ich przyznania, pomiędzy gminami, które zawarły porozumienie. 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że udział w projekcie 

będzie wyliczany na proporcjonalnie w odniesieniu do ilości mieszkańców.  

• radny Łukasz Lesik poparł pomysł związany z nawiązaniem współpracy z Lokalnym Bankiem 

w zakresie kredytów na preferencyjnych warunkach dla mieszkańców biorących udział 

w programie grantowym. 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, przedstawił informacje na temat 

naboru deklaracji chęci wzięcia udziału w omawianym programie grantowym.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 588 w sprawie wyrażenia woli współdziałania z innymi gminami 

i zawarcia przez Gminę Świerklaniec porozumienia międzygminnego dotyczącego zasad 

współpracy w ramach Programy Fundusze Europejskie dla Śląskiego 2021-2027, Priorytet FESL.10 

Fundusze Europejskie na transformację, Działanie FESL.10.06 Rozwój energetyki rozproszonej 

opartej o odnawialne źródła energii. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Michał Nolewajka 

 

Uchwała Nr LXXVIII/563/23 w sprawie wyrażenia woli współdziałania z innymi gminami i zawarcia 

przez Gminę Świerklaniec porozumienia międzygminnego dotyczącego zasad współpracy 

w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Śląskiego 2021-2027, Priorytet FESL.10 Fundusze 

Europejskie na transformację, Działanie FESL.10.06 Rozwój energetyki rozproszonej opartej 

o odnawialne źródła energii, stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 



11 
 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 589 w sprawie przyjęcia zasad i trybu 

postępowania przy udzielaniu osobom fizycznym dotacji celowej na 

realizację projektu grantowego pn. „Rozwój energetyki rozproszonej opartej 

o odnawialne źródła energii w Gminie Świerklaniec”.  

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 589 

w sprawie przyjęcia zasad i trybu postępowania przy udzielaniu osobom fizycznym dotacji celowej 

na realizację projektu grantowego pn. „Rozwój energetyki rozproszonej opartej o odnawialne 

źródła energii w Gminie Świerklaniec”. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 589 w sprawie przyjęcia zasad i trybu postępowania przy 

udzieleniu osobom fizycznym dotacji celowej na realizację projektu grantowego pn. „Rozwój 

energetyki rozproszonej opartej o odnawialne źródła energii na terenie Gminy Świerklaniec” 

z autopoprawką.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Michał Nolewajka 

 

Uchwała Nr LXXVIII/564/23 w sprawie przyjęcia zasad i trybu postępowania przy udzielaniu 

osobom fizycznym dotacji celowej na realizację projektu grantowego pn. „Rozwój energetyki 

rozproszonej opartej o odnawialne źródła energii na terenie Gminy Świerklaniec”, stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 590 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Tarnogórskiemu na dofinansowanie zadania 

związanego z prowadzeniem w 2023 roku punktu konsultacyjno-doradczego 

dla osób bezrobotnych z terenu Gminy Świerklaniec.  
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Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 590 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Tarnogórskiemu na dofinansowanie zadania 

związanego z prowadzeniem w 2023 roku punktu konsultacyjno-doradczego dla osób 

bezrobotnych z terenu Gminy Świerklaniec. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, poinformowała, że pomoc finansowa, zostanie 

udzielona w formie dotacji celowej ze środków budżetu gminy w wysokości 7.651,87 zł. 

Dodała, że punkt konsultacyjny będzie dostępny dla mieszkańców Gminy Świerklaniec 

w budynku znajdującym się przy ulicy Oświęcimskiej 7 w Świerklańcu, dla osób 

bezrobotnych i poszukujących pracy w terminach określonych zgodnie z harmonogramem 

ustalonym przez Powiatowy Urząd Pracy w Tarnowskich Górach.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 590 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Tarnogórskiemu na dofinansowanie zadania związanego z prowadzeniem w 2023 roku punktu 

konsultacyjno-doradczego dla osób bezrobotnych z terenu Gminy Świerklaniec.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Michał Nolewajka 

 

Uchwała Nr LXXVIII/565/23 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Tarnogórskiemu 

na dofinansowanie zadania związanego z prowadzeniem w 2023 roku punktu konsultacyjno-

doradczego dla osób bezrobotnych z terenu Gminy Świerklaniec, stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 591 w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2023 rok.  

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 591 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 
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W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, szczegółowo przedstawiła zmiany wprowadzone 

w budżecie gminy na 2023 rok.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 591 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Michał Nolewajka 

 

Uchwała Nr LXXVIII/566/23 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, stanowi załącznik 

nr 12 do protokołu.   

10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 592 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023 – 2038.  

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 592 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023 – 2038. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, poinformowała, że zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023 – 2038 wynikają ze zmian wprowadzonych do 

budżetu gminy. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 592 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2023 – 2038.  

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
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ZA (8) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, Tomasz 

Kania, Jarosław Wasążnik 

PRZECIW (5) 

Kazimierz Flakus, Zbigniew Jarka, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 

NIEOBECNI (1) 

Michał Nolewajka 

 

Uchwała Nr LXXVIII/567/23 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2023-2038, stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

11.  Rozpatrzenie projektu uchwały nr 593 w sprawie ustanowienia programu 

osłonowego w ramach rządowego programy „Korpus wsparcia seniorów” 

na rok 2023. 

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię do projektu uchwały 

nr 593 w sprawie ustanowienia programu osłonowego w ramach rządowego programy „Korpus 

wsparcia seniorów” na rok 2023. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Katarzyna Shuheber, Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej, poinformowała, że 

w ramach rządowego programu „Korpus wsparcia seniorów” na rok 2023, Ośrodek Pomocy 

Społecznej planuje udzielić wsparcia 35 seniorom zamieszkującym Gminę Świerklaniec 

przez zakup opasek bezpieczeństwa. 

• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, czy 35 osób, którym zostanie udzielona 

pomoc zostały już wytypowane, czy dopiero zostanie przeprowadzony nabór.  

• Pani Katarzyna Shuheber, Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej, poinformowała, że 

określenie ilości osób, którym zostanie udzielona pomoc, została określona na podstawie 

sporządzonej diagnozy, natomiast rekrutacja zostanie przeprowadzona po otrzymaniu 

środków z Urzędu Wojewódzkiego.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 593 w sprawie ustanowienia programu osłonowego w ramach 

rządowego programu „Korpus wsparcia seniorów” na rok 2023.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
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Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Michał Nolewajka 

 

Uchwała Nr LXXVIII/568/23 w sprawie ustanowienia programu osłonowego w ramach rządowego 

programu "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2023, stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 594 w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Gminy Świerklaniec z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3. Ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2023. 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię do projektu uchwały 

nr 594 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Świerklaniec z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3. Ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2023. 

Komisja Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich wydała pozytywną opinię do projektu 

uchwały nr 594 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Świerklaniec z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3. Ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2023. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Anna Wesołowska, Samodzielne Stanowisko ds. Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi, poinformowała, że projekt uchwały został przedłożony w związku 

z koniecznością wprowadzenia kilku zmian do obowiązującego Programu, polegających na 

zawężeniu katalogu priorytetowych działań publicznych w rozdziale 6 oraz zawężenie trybu 

i zasad działania i powoływania komisji konkursowych w rozdziale 12 programu.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 594 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy 

Świerklaniec z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Michał Nolewajka 

 

Uchwała Nr LXXVIII/569/23 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Świerklaniec 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023, stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

13. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w 2022 r. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Katarzyna Shuheber, Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej, przedstawiła 

najważniejsze aspekty działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w 2022 roku 

z uwzględnieniem działań prowadzonych na rzeczy emigrantów wojennych z Ukrainy. 

• radny Zbigniew Jarka zwrócił się z zapytaniem, ile emigrantów z Ukrainy pozostało w naszej 

gminie oraz czy to są całe rodziny, czy tylko matki z dziećmi.  

• Pani Katarzyna Shuheber, Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej, poinformowała, że ze 

względu na fakt, iż wielu emigrantów z Ukrainy, wynajęło prywatnie mieszkania lub domy 

i nie korzystają z usług pomocy społecznej, określenie dokładnej ilości osób przebywających 

w Gminie Świerklaniec nie jest możliwe. 

 

Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w 2022 roku, stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu.  

14. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie i Ochrona Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2022  

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Aleksandra Leszczyńska, Przewodniczący Zespołu Interdyscyplinarnego Gminy 

Świerklaniec, poinformował, że w zakresie procedury Niebieskich Kart odnotowywany jest 

sukcesywny wzrost. W dalszej części poinformowała, że nowelizacji będzie podlegać 

ustawa o przeciwdziałaniu przemocy co spowoduje powstanie znaczących zmian 

proceduralnych z uwzględnieniem m.in. zagadnienia cyberprzemocy. 

• radny Tomasz Kania zwrócił się z zapytaniem, w którym sołectwie wystawiono najwięcej 

Niebieskich Kart.  

• Pani Aleksandra Leszczyńska, Przewodniczący Zespołu Interdyscyplinarnego Gminy 

Świerklaniec, poinformowała, że nie są prowadzone statystyki w tym zakresie. W dalszej 



17 
 

części poinformowała, że w Gminie Świerklaniec uruchomiono 31 procedur z czego, 

2 zostały uruchomione przez Ośrodek Pomocy Społecznej, 1 procedura została 

uruchomiona przez placówki oświatowe, natomiast 28 procedur zostało zainicjowanych 

przez Policję.  

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrona 

Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2022, stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

15. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji w 2022 roku: 

a. Programu współpracy Gminy Świerklaniec z organizacjami 

pozarządowymi.  

Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji w 2022 roku Programu współpracy Gminy Świerklaniec 

z organizacjami pozarządowymi, stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

b. Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Anna Wesołowska, Pełnomocnik Wójta ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii, poinformowała, że w porównaniu do 

2021 roku odnotowano wzrost wniosków o leczenie odwykowe z 9 do 15 osób.  

Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji w 2022 roku Gminnego Programy Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii, stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

16. Informacja Wójta Gminy o gospodarce nieruchomościami gminy w 2022r. 

Informacja Wójta Gminy o gospodarce nieruchomościami gminy w 2022 roku, stanowi załącznik 

nr 20 do protokołu.  

17. Omówienie postępów prac nad realizacją opracowań planów 

zagospodarowania przestrzennego. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Aleksandra Noga, Główny Specjalista w Referacie Geodezji, Planowania 

Przestrzennego, Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że w 2022 roku 

została podjęta uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego, która dotyczyła północnego obszaru sołectwa Nakło Śląskie, co 

spowodowało zwiększenie pokrycia planami przestrzennymi gminny o ponad 5% i obecnie 

kształtuje się to na poziomie 33,76%. Nadmieniła, że prace są prowadzone zgodnie 

z harmonogramem przewidzianym w umowie z wykonawcą zewnętrznym. W dalszej części 

przedstawiła działania podjęte w zakresie wprowadzenia zmian do studium kierunków 

zagospodarowania przestrzennego. Następnie przedstawiła stopień zaawansowania prac 
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w zakresie realizacji procedury uchwalania miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego dla obszarów gminy, gdzie omawiane akty przestrzenne nie zostały jeszcze 

podjęte.   

Informacja w sprawie postępów prac nad realizacją opracowań planów zagospodarowania 

przestrzennego, stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

18. Informacja o przygotowaniu do sezonu letniego nad Zlewem Nakło – 

Chechło oraz w Parku w Świerklańcu. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, w uzupełnieniu przedstawionej informacji 

w zakresie przygotowania do sezonu nad Zalewem Nakło – Chechło poinformowała, że 

w dniu 24 kwietnia 2023 r. odbyło się spotkanie z przedstawicielami służb funkcjonujących 

na omawianym obszarze. Nadmieniła, że kolejne spotkanie odbędzie się w terenie po 

zamontowaniu wszystkich znaków wodnych oraz oznakowania poziomego, a także 

odnowieniu oznaczenia jaskrowym kolorem słupków S.O.S. W dalszej części 

poinformowała, że na terenie Zalewu Nakło – Chechło posadowiono ławki. Dodała, że 

w ramach współpracy z Nadleśnictwem Świerklaniec zostało pozyskane drewno, natomiast 

pracownicy Działu Technicznego Urzędu Gminy Świerklaniec, wykonali z niego ławki 

i dokonali ich montażu w terenie. W związku z pozytywnym odbiorem mieszkańców, 

działania w tym zakresie będą kontynuowane. W dalszej części poinformowała, że 

dokonano utwardzenia  drogi rowerowej za Rybaczówką. Następnie złożyła podziękowania 

za działania prowadzone przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji. W dalszej kolejności 

poinformowała, że zmianie uległo Zarządzenie Wójta, w którym dokonano zmiany 

nazewnictwa  z opłaty wjazdowej na opłatę parkingową. Natomiast wysokość opłat 

pozostała bez zmian.  
 

• radny Tadeusz Ledwoń złożył podziękowania za zmiany wprowadzone w zakresie 

zarządzenia Wójta w sprawie opłat ponoszonych na terenie Zalewu Nakło – Chechło. 

W dalszej części zwrócił się z zapytaniem dotyczącym wysokości opłat ponoszonych przez 

Gminę Świerklaniec w związku z ratownictwem.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że jutro odbędzie się spotkanie 

z przedstawicielami Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego, podczas którego 

zostanie ustalony zakres działania. Dodała, że w ubiegłym roku poniesiono koszty 

w wysokości 135.000,00 zł. 

• radny Tadeusz Ledwoń (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że wynagrodzenie WOPR za 

3 miesiące jest wysokie, w związku z czym należy prowadzić działania zmierzające do 

odnalezienia alternatywnych rozwiązań w tym zakresie.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w miejscach okazjonalnie 

wykorzystywanych do kąpieli przebywa średnio 6 ratowników. Ponadto, dodatkowi 

ratownicy prowadzą swoje prace w pozostałej części akwenu. Dodała, że oprócz kosztów 

osobowych współpraca obejmuje koszty paliwa, materiałów ratunkowych i wyposażenia 

toreb ratowniczych. W dalszej części wyraził swoją opinię, że w bieżący roku koszty 
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zabezpieczania akwenu wzrosną. Zaznaczyła, że zmniejszenie ilości ratowników nie jest 

możliwe. 

• radny Zbigniew Jarka zwrócił się z zapytaniem, czy na spotkaniu z Nadleśniczym 

Nadleśnictwa Świerklaniec został poruszony temat możliwości zbiornika Zalewu Nakło – 

Chechło jako punktu przeciwpożarowego czerpania wody. W dalszej części przedstawił 

przykład pożaru lasu w Żyglinie, podczas którego woda była pobierana z Rogoźnika.  

• radny Wojciech Bacik zawnioskował, żeby po montażu szlabanów przy wskazanych drogach 

wjazdowych na teren Zalewu Nakło – Chechło przekazać Straży Pożarnej  uniwersalne 

klucze.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że niezwłocznie zostanie 

poruszony temat możliwości wykorzystania zbiornika Zalewu Nakło – Chechło jako punktu 

przeciwpożarowego czerpania wody. Nadmieniła, że klucze do szlabanów zostaną 

przekazane do wszystkich Ochotniczych Straży Pożarnych funkcjonujących w Gminie 

Świerklaniec oraz do Państwowej Straży Pożarnej w Tarnowskich Górach.  

• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, czy pobór opłat parkingowych przez 

pracowników Zakładu Wodociągów i Kanalizacji nie wpłynie na wysokość opłat taryfy 

wody. 

• Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że dla 

obecnego sezonu taryfa wody i ścieków jest bezpieczna. Nadmienił, że 

najprawdopodobniej taryfa zostanie utrzymana, aż do końca przyszłego roku, co umożliwi 

realizację omawianych zadań związanych z poborem opłat nad Zalewem Nakło – Chechło.  

• radny Tadeusz Ledwoń (Ad Vocem) zwrócił się z zapytaniem, jaki jest obecny status 

względem Lasów Państwowych. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że został złożony wniosek do 

Generalnej Dyrekcji Lasów Państwowych o użytkowanie terenu Zalewu Nakło – Chechło. 

Nadmieniła, że Regionalna Dyrekcja Lasów Państwowych została wezwana do uzupełnienia 

wniosku. Ponadto, odbyła się wizja w terenie, w której uczestniczyli przedstawiciele 

Generalnej Dyrekcji Lasów Państwowych, Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych oraz 

Nadleśnictwa Świerklaniec. Nadmieniła, że Gmina Świerklaniec nie została zaproszona na  

omawianą wizję w terenie. Dodała, że pozytywna opinia zmieni formułę z dzierżawy na 

użytkowanie, co umożliwi dokonanie wpisu do Księgi Wieczystej i umożliwi dysponowanie 

omawianym terenem. Po otrzymaniu odpowiedzi na wniosek informacja zostanie 

przekazana do radnych.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w uzupełnieniu informacji 

o przygotowaniu do sezonu w Parku w Świerklańcu przedstawiła wiadomości dotyczące 

nowej formuły użytkowania terenu pod handel lub przyczepy gastronomiczne. Dodała, że 

w ramach naboru wniosków dla inwestycji strategicznych w ramach Polskiego Ładu złożono 

kilka wniosków, które dotyczą obiektów zlokalizowanych na terenie parku, głównie 

w zakresie Pałacu Kawalera w Świerklańcu. 

• radny Zbigniew Jarka wyraził swoją opinię, że należy zamontować dodatkowy szlaban na 

terenie Parku w Świerklańcu, aby zminimalizować ilość samochodów podjeżdżających 

bezpośrednio pod Pałac Kawalera w Świerklańcu. W dalszej części wyraził swoją opinię, że 

w regulaminie użytkowania parku widnieje zapis zakazujący używania pojazdów 

napędzanych siłą mięśni, a obecnie teren wynajmowany jest dla przedsiębiorcy, który 

wynajmuje rowery napędzane siłą mięśni. Następnie wyraził swoją opinię, że należy 
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rozważyć możliwość przeprowadzenia wizji w podziemnych kanałach i przejściach 

występujących w Parku w Świerklańcu z wykorzystaniem kamer Zakładu Wodociągu 

i Kanalizacji, aby dokonać oceny i zabezpieczyć przed zapadaniem terenu. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) zwrócił się z prośbą o wskazanie nieruchomości, na 

których doszło do zapadnięcia ziemi.  

• radny Zbigniew Jarka (Ad Vocem) poinformował, że użyte w poprzedniej wypowiedzi 

sformułowanie było zbyt mocne, jednak należy wyartykułować możliwe zagrożenia. 

W dalszej części przedstawił sytuację, która wystąpiła przy ul. Parkowej 16 w Świerklańcu. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że kanały zostaną sukcesywnie 

sprawdzane i weryfikowane. Nadmieniła, że kanały w terenie zlokalizowane są w innych 

miejscach, niż zostało to wskazane na mapach. W zakresie zmiany regulaminu Parku 

w Świerklańcu niezwłocznie zostaną podjęte stosowne czynności. Nadmieniła, że zostanie 

ponowiona prośba do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w celu umożliwienia 

montażu szlabanu elektrycznego.  

• radny Łukasz Janas (Ad Vocem) poinformował, że w zakresie zakazu korzystania z urządzeń 

napędzanych siłą mięśni, został doprecyzowany zapis „w sposób stwarzający 

niebezpieczeństwo”, w związku z czym regulamin nie musi ulec zmianie.  

• radny Eugeniusz Wajs zawnioskował o zmianę nawierzchni chodnika gruntowego 

zlokalizowanego na odcinku pomiędzy Pałacem Kawalera w Świerklańcu, a muszlą 

koncertową.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że Park w Świerklańcu jest 

wpisany na listę zabytków, w związku z tym budowa chodnika wymaga otrzymania 

pozwolenia konserwatorskiego oraz pozwolenia na budowę.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) poddał pod wątpliwość, czy na omawianym 

odcinku ścieżki, kiedykolwiek występował utwardzony chodnik  

• radny Eugeniusz Wajs (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że w przypadku, gdy nie będzie 

możliwa zmiana nawierzchni chodnika, należy rozważyć wprowadzenia na omawianym 

obszarze trawnika. 

• radny Tadeusz Ledwoń złożył wniosek formalny o to, żeby tak newralgiczne tematy były 

procedowane oddzielnie, ponieważ gdy ktoś jest zainteresowany tematem to limit ilości 

wypowiedzi uniemożliwia wzięcie udziału w dyskusji w pełni, szczególnie w przypadku, gdy 

sytuacja rozwija się dynamicznie.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że wnoszenie o to, 

aby na kolejnych posiedzeniach omówić temat przygotowania do sezonu letniego nad 

Zlewem Nakło – Chechło i w Parku w Świerklańcu, nie jest przedmiotem wniosku 

formalnego, ponieważ wniosek formalny przedstawia się w tytule zakończenia dyskusji, 

ogłoszenia przerwy, przystąpienia do głosowania itp. Nadmienił, że tematy te jak 

najbardziej można omawiać oddzielnie. 

• radny Tadeusz Ledwoń poinformował, że  w przypadku, gdy radny składa wniosek 

formalny, to powinien on zostać przegłosowany przez Radę Gminy.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, przytoczył zapis § 37 ust. 2 statutu 

Gminy Świerklaniec, który określa co może być przedmiotem wniosku formalnego. 

Następnie zadeklarował, że weźmie pod uwagę to, aby temat przygotowania do sezonu 

letniego nad Zalewem Nakło – Chechło i w Parku w Świerklańcu, był omawiany oddzielne 

i były to dwa odrębne punkty w porządku obrad. 
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• radny Mirosław Bacik zwrócił się z zapytaniem, od kiedy Zakład Wodociągów i Kanalizacji 

będzie rozpoczynał swoją działalność na terenie Zalewu Nakło – Chechło.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że porozumienie z Zakładem 

Wodociągów i Kanalizacji zostało zawarte i pobór opłat może rozpocząć się od 1 maja.  

• Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że zgodnie ze 

statutem działanie Zakładu Wodociągów i Kanalizacji nad Zalewem Nakło Chechło 

w okresie letnim, czyli od 22 czerwca do 20 września. Nadmienił, że przed sezonem trwają 

prace przygotowujące obiekt. Jednak, jeżeli będzie taka możliwość i będzie pogoda, to 

w weekend będą pobierane opłaty parkingowe.  

• radny Adam Francik zwrócił się z zapytaniem, czy po likwidacji miejsc parkingowych 

w związku z budową centrum przesiadkowego, istnieje możliwość wskazania dodatkowego 

miejsca, który mógłby zostać przeznaczony pod parking. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w temacie dodatkowego 

parkingu, wspólnie z Kierownikiem Działu Technicznego, był prowadzone analizy i nie ma 

możliwości, aby pozostawiać samochody na trawnikach, ponieważ prowadzi to do ich 

dewastacji. Nadmieniła, że wystąpiono z wnioskiem do Wojewódzkiego Konserwatora 

Zabytków, aby umożliwić parkowanie na boisku przy parku, jednak po kilku próbach nie 

otrzymano stosownej zgody. Nadmieniła, że przy centrum przesiadkowym znajduje się 60 

miejsc parkingowych, które są ogólnodostępne. Dodała, że naprzeciw wjazdu do parku, jest 

nieruchomość gminna, która po utwardzeniu i po jej zagospodarowaniu mogłaby zostać 

przeznaczona na miejsca parkingowe dla osób przebywających w parku.  

• radny Adam Francik (Ad Vocem) poparł wykorzystanie nieruchomości gminnej pod parking, 

ponieważ nie wiąże się to z ingerencją w park. W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, czy 

za postój na miejscach parkingowych przy centrum przesiadkowym, będą pobierane opłaty. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, szczegółowo przedstawiła sposób finansowania 

inwestycji związanej z budową kanalizacji. Nadmieniła, że wydzielono parking, w związku 

z tym pobór opłat za postój jest możliwy i będzie realizowany.  

• radny Eugeniusz Wajs (Ad Vocem) poinformował, że kiedyś parking był planowany na 

obszarze od strony fosy starego zamku za Agromą, jednak istnieje tam budynek. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że złożono do Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków wniosek o rozbiórkę budynku zlokalizowanego na omawianej 

nieruchomości. Dodała, że pomimo przedstawienia ekspertyzy wykonanej przez biegłego 

sądowego posiadającego wszystkie uprawnienia konserwatorskie, w której określono, że 

omawiany budynek nie nadaje się do użytku, to Wojewódzki Konserwator Zabytków nie 

wyraził zgody na jego rozbiórkę.  

• radny Wojciech Bacik zwrócił uwagę, że około 20 – 30 samochodów parkowało w ubiegły 

weekend na polu uprawnym za opuszczoną leśniczówką i zwrócił się z prośbą 

o zabezpieczenie wskazanego terenu dzikiego parkingu. 

 

Informacja o przygotowaniu do sezonu letniego nad Zlewem Nakło – Chechło, stanowi załącznik 

nr 22 do protokołu.   

Informacja o przygotowaniu do sezonu letniego w Parku w Świerklańcu, stanowi załącznik nr 23 do 

protokołu.  
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19. Informacja o stanie inwestycji związanej z budową kanalizacji na terenie 

Gminy Świerklaniec. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że pomimo trwającego sporu 

z poprzednim wykonawcą robót budowlanych w sołectwie Nakło Śląskie, zostało 

zakończone postępowanie publiczne w zakresie dokończenia robót w Nakle Śląskim 

w zakresie części południowej z uwzględnieniem ulicy Górnej z części północnej. 

Nadmieniła, że w omawianym zakresie została podpisania umowa z firmą Krupińskim, która 

finalizuje prace w sołectwie Orzech. W dalszej części przedstawiła wstępny harmonogram 

prac. Dodała, że wszystkie roboty w Nakle Śląskim powinny zgodnie z umową zostać 

zakończone do końca bieżącego roku. Następnie poinformowała, że w zakresie sołectwa 

Orzech prowadzone są odtworzenia nawierzchni dróg, a stopień zaawansowania prac 

został określony na poziomie 85%. Nadmieniła, że w Gminie Świerklaniec wydano około 

500 warunków technicznych dotyczących budowy przyłącza do nowo wybudowanej sieci. 

Natomiast, do nowej sieci podłączono już 127 nieruchomości.  

• radny Wojciech Bacik zwrócił uwagę na temat konieczności wykonania poziomowania 

studni w ciągu ul. Głównej w Świerklańcu.  

 

Informacja o stanie inwestycji związanej z budową kanalizacji na terenie Gminy Świerklaniec, 

stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

20. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 30.03.2023 r.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik poinformował, że w związku z tym, że do 

Biura Rady Gminy nie wpłynęły pisemne zgłoszenia do treści protokołu, to na podstawie § 43 

statutu Gminy Świerklaniec protokół z sesji w dniu 30.03.2023 r., zostaje przyjęty bez konieczności 

głosowania. 

21. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności 

w okresie międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw.  

W dyskusji wzięli udział: 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, zaprosił do wzięcia udziału w koncercie Tarnogórskiego Big 

Bandu, który odbędzie się 01 maja 2023 r. w amfiteatrze w Parku w Świerklańcu. W dalszej 

części poinformował, że Urząd Gminy Świerklaniec będzie nieczynny w dniu 02 maja 2023r. 

Następnie poinformował, że za pośrednictwem Biura Rady Gminy zostanie przekazana do 

radnych informacja na temat harmonogramu składania kwiatów w miejscach pamięci. 

W dalszej kolejności przedstawił plan obchodów Święta Konstytucji 3 Maja organizowanych 

przez Powiat Tarnogórski. Nadmienił, że 03 maja 2023 r. rozpoczną się obchody 10 – lecia 

istnienia Centrum Kultury Śląskiej w Nakle Śląskim. Dodał, że w dniu 06 maja 2023 r. Na 



23 
 

terenie Parku w Świerklańcu odbędzie się 16. Krajowa Wystawa Psów Rasy Golden 

Retriever, a następnie będzie możliwe zwiedzanie Pałacu Kawalera z przewodnikiem.  

• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z prośbą o przedstawienie zagadnień poruszanych na 

spotkaniu, które odbyło się w Agromie. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że spotkanie dotyczyło kwestii dzierżawców, 

którzy wynajmują pomieszczenia od Agromy. Ponadto, został poruszony temat 

przeznaczenia obszaru należącego do Agromy w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego.  

• radny Tadeusz Ledwoń (Ad Vocem) poinformował, że zwrócił się z tym zapraniem, 

ponieważ kiedyś pojawiło się prawdopodobieństwo budowy czteropiętrowych budynków 

mieszkalnych,  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że tego typu budynki nie powstaną 

w omawianym terenie.  

Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

innych istotnych dla Gminy spraw, stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

22. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami.  

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami, 

stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

23. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 17:45 

zamknął LXXVIII sesję Rady Gminy Świerklaniec.  

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: B. Bzdziuch 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


